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ميز مشاوره »ياور« براي پاسخ 

به سوالات کسب وکاري
بهبود  و  پايش  مطالعات،  مرکز  رئيس 
ياور  مشاور  ميز  گفت:  کار  و  کسب  فضاي 
به سوالات کسب و کاري مردم  پاسخ  براي 
راه اندازي شده و در زمينه کسب و کارهاي 
کوچک، متوسط و نوپا آموزش کاربردي ارائه 

مي دهد.
مشاوره  ميز  به  اشاره  با  فيروزي  علي 
اظهارداشت:  »ياور«  نام  به  کار  و  کسب 
و  بهبود محيط کسب  هاي  تکنيک  از  يکي 
خصوصي  بخش  فعالان  توانمندسازي  کار 
صورت  به  که  است  تخصصي  حوزه هاي  در 
محيط  در  رونق  افزايش  ضمن  غيرمستقيم 
و  اشتغال  ايجاد  موجب  کار  و  کسب  هاي 

ارزش افزوده مورد نظر خواهد شد.
بهبود  و  پايش  مطالعات  مرکز  رئيس 
تصريح  اقتصاد  وزارت  کار  و  کسب  فضاي 
باشند  قادر  چنانچه  اقتصادي  فعالان  کرد: 
مراحل و گامهاي اخذ مجوز توليد توسعه و 
اشتغال مورد نظر خود را آگاهانه در محيطي 
ترين  کوتاه  در  و  پاسخگو  و  عادلانه  شفاف 
به  اعتماد  به  منجر  نمايند  ممکن  زمان 

حاکميت مي شود.
وي تاکيد کرد: ميز مشاوره کسب و کار 
کار  و  کسب  تخصصي  مشاوره  ارائه  به  ياور 
کوچک  کارهاي  و  کسب  به  ويژه،  توجه  با 
نوپا  و کارهاي  و متوسط و همچنين کسب 
پاسخ  و  کاربردي  هاي  آموزش  )استارتاپ( 
طريق  از  را  گشا  راه  و  موقع  به  سريع  هاي 

سامانه يکپارچه مي پردازد.
به گفته فيروزي، اين سامانه درخواست 
ثبت  مانند  تخصصي  هاي  حوزه  در  مشاوره 
اخذ  بيمه،  اصناف،  ماليات، گمرک،  شرکت، 
مردم  از  را  موضوعات  ساير  و  تسهيلات 
ستادي  خبره  کارشناسان  توسط  و  دريافت 
غيرقابل  و  پذير  استناد  به صورت  استاني  و 

انکار پاسخ مي دهد.
بهبود  و  پايش  مطالعات،  مرکز  رئيس 
اقتصاد اعلام کرد:  فضاي کسب و کار وزارت 
بهترين  مشاورين مکلفند ظرف 5 روز کاري 
مشاوره را به سوالات مردم ارائه کنند. با اين 
حال ميانگين پاسخ ها در زمان بيشتري انجام 
گرفته  صورت  گذاري  هدف  با  که  شود  مي 
يافت.  خواهيم  دست  شده  تعيين  مدت  به 
زمان  مدت   98 سال  تيرماه  در  همچنين 
دستگاه  توسط  مردم  سوالات  به  پاسخگويي 
هاي اجرايي 91 روز بوده که اين عدد در تيرماه 

99 به 4 روز تقليل يافته است.
وي با بيان اينکه در حال حاضر تعداد 
کل مشاوره هاي ثبت شده 2279 مورد بوده 
  2021 به  تعداد  اين  از  داشت:  بيان  است 
مورد مشاوره پاسخ داده شده که 89 درصد 

تحقق يافته است.
فيروزي در مورد عملکرد استان ها در 
رابطه با ميز مشاوره کسب و کار خاطرنشان 
پاسخگويي  زمان  در  عملکرد  بهترين  کرد: 
با  شمالي  خراسان  هاي  استان  به  مربوط 
با  مرکزي  استان  با 11 درخواست،  روز   23
ميانگين 26 روز و 27 درخواست، اردبيل با 

ميانگين 34 روز و 42 درخواست هستند.
آمار  داد: طبق  ادامه  مسئول  مقام  اين 
استان  براي  مشاوره  درخواست  بيشترين 
تهران، اصفهان، خوزستان و فارس ثبت شده 

است.

هنوز با افزايش قيمت 
شوينده ها موافقت نشده است

صنايع  انجمن  مديره  هيات  رئيس 
اعلام  ايران  آرايشي  و  بهداشتي  شوينده، 
مصرف کنندگان  حمايت  سازمان  که  کرد 
قيمت  افزايش  با  هنوز  توليدکنندگان  و 
موافقت  بهداشتي  و  شوينده  محصولات 
آينده هم  افزايش قيمت در  و ميزان  نکرده 
سازمان  با  توليدکنندگان  توافق  به  بستگي 

حمايت دارد.
افزايش  از  گزارشاتي  اخير  روزهاي  در 
اما  شد،  منتشر  شوينده  محصولات  قيمت 
بختيار علم بيگي،  رئيس هيات مديره انجمن 
صنايع شوينده، بهداشتي و آرايشي ايران در 
گفت وگو با ايسنا،  اظهار کرد: توليدکنندگان 
و  بهداشتي  محصولات  قيمت  افزايش  براي 
شوينده به سازمان حمايت درخواست دادند، 
نشده  موافقت  درخواست  اين  با  هنوز  اما 
است. تا اين تاريخ يک بار درخواست افزايش 
قيمت رد شده و دوباره مذاکراتي انجام شده 
که هنوز نتيجه آن ها مشخص نشده است.  

اين  قيمت  فعلا  اينکه  بيان  با  وي 
در  نمي کند،  پيدا  افزايش  محصولات 
درخواست  قبول  صورت  در  اينکه  به  پاسخ 
افزايش  چقدر  قيمت ها  توليدکنندگان 
قيمت  افزايش  ميزان  کرد:  اظهار  مي يابد؟  
سازمان  با  توليدکنندگان  توافق  به  بستگي 
توليدکنندگان  و  مصرف کنندگان  حمايت 

دارد.
علم بيگي با اشاره به صادر شدن مجوز 
مجوز  گفت:  شوينده  مواد  براي  صادرات 
صادرات مشروط به تامين بازار داخلي است 
بلافاصله  شود  ايجاد  کمبود  بازار  در  اگر  و 

صادرات قطع خواهد شد.
زمينه  در  کشور  توليد  وضعيت  وي 
خوب  را  بهداشتي  و   شوينده  محصولات 
اين  اقلام  برخي  در  گفت:  و  کرد  توصيف 
توليد  داخل  مصرف  برابر  سه  تا  دو  بخش 
داخل  بازار  در  که  زماني  تا  بنابراين  داريم، 
ندارد.  ايرادي  صادرات  نشود  ايجاد  مشکلي 
تامين  چگونگي  به  صادرات  وضعيت  البته 
که  زماني  تا  و  است  مرتبط  هم  اوليه  مواد 
در تامين مواد اوليه مشکلي نباشد صادرات 

محصولات شوينده ادامه خواهد داشت.
صادرات  که  شده  اعلام  گذشته  روز 
تا  ژاول  آب  و  صابون  شوينده،  محصولات 

پايان آذر ماه امسال بلامانع است.

پروازهاي عبوري از آسمان 
ايران 15.5درصد افزايش يافت

بر اساس آمار رسمي شرکت فرودگاهها و 
ناوبري هوايي ايران ميزان پروازهاي عبوري از 
آسمان کشورمان طي مردادماه نسبت به تير 

99 بالغ بر 15.5 درصد افزايش يافته است.
روند افزايش پروازهاي عبوري از آسمان 
است.  داشته  تداوم  نيز  مردادماه  طي  ايران، 
مطابق آمار شرکت فرودگاهها و ناوبري هوايي 
ايران در ماه گذشته 15.57 درصد نسبت به 

تيرماه افزايش يافته است.
ماه  مرداد  روز   31 در  ديگر  عبارت  به 
ايران  آسمان  از  پرواز  و 431  هزار   8 امسال 
عبور کرده که در مقايسه با 7295 پرواز تيرماه 

1136 پرواز افزايش يافته است.
ماه  در  عبوري  پروازهاي  تعداد  مقايسه 
گذشته با فروردين امسال )با 5162( حکايت از 
رشد 63.33 درصدي دارد.طي ارديبهشت ماه و 
خردادماه امسال به ترتيب 4389 و 5372 پرواز 

از آسمان کشورمان عبور کرده بودند.
در  عبوري  پروازهاي  تعداد  مقايسه 
مردادماه 99 با ماه مشابه سال گذشته نشان 
يافته  کاهش  درصد  پروازها 65  اين  مي دهد 
است. مرداد سال 99 بالغ بر 23972 پرواز  از 
آسمان ايران عبور کرده بودند. در تيرماه اين 
نسبت 71 درصد بود و در خرداد 80 درصد. 
امسال  ارديبهشت  و  فروردين  ماه هاي  طي 
ميزان کاهش پروازهاي عبوري اعلام شده از 
سوي شرکت فرودگاهها و ناوبري هوايي ايران 
در مقايسه با ماه هاي مشابه سال 98 بالغ بر 

85 درصد بود.

طرح ماليات بر خانه هاي خالي 
به شوراي نگهبان مي رود

بيان  با  مجلس  عمران  کميسيون  عضو 
»ماليات بر خانه هاي خالي از احتکار جلوگيري 
مي کند«گفت:طرح ماليات بر خانه هاي خالي 
بعد از رفع ايرادات به شوراي نگهبان ارسال شد.
علي نيکزاد با بيان اين که تعيين مباحث 
از مسکن  کنار طرح هاي حمايت  در  مالياتي 
مي تواند از بروز احتکار و سوءاستفاده جلوگيري 
فوريتي  دو  طرح  کنار  در  کرد:  اظهار  کند، 
جهش توليد مسکن براي رسيدن به توليد انبوه 
که مسکن تبديل به يک کالاي سرمايه اي و 
خانه هاي  از  ماليات  دريافت  نشود،  احتکاري 
عايدي  بر  ماليات  مکرر،  ماليات  بحث  خالي، 

مسکن و زمين هاي باير ديده شده است.
وي تصريح کرد: دو فوريت طرح جهش 
توليد مسکن با هدف تعيين نحوه توليد مسکن 
و مساعدت هاي لازم براي انجام آن مانند ارائه 
 ... و  مهندسي  نظام  پروانه  تسهيلات،  زمين، 
هفته گذشته در صحن مجلس تصويب شد و 
در جلسه کميسيون عمران بررسي هاي لازم بر 

روي آن انجام خواهد شد.
گفت:  مجلس  عمران  کميسيون  عضو 
را  نمايندگان هم مي توانند، پيشنهادات خود 
درباره طرح جهش توليد مسکن به کميسيون 
طرح  اين  تبديل  مطمئنا  کنند،  ارائه  عمران 
به قانون مشکل مسکن را در کشور تا حدود 
زيادي حل خواهد کرد و مانند دنيا در کنار 
توليد انبوه مسکن، دريافت ماليات را به عنوان 

عامل بازدارنده احتکار قرار خواهيم داد.
نيکزاد تاکيد کرد: از ابتداي دوره يازدهم 
بر خانه هاي  ماليات  دو طرح  تاکنون  مجلس 
خالي و جهش توليد مسکن ارائه شده که طرح 
ماليات بر خانه هاي خالي هفته گذشته بعد از 
رفع ايرادات شوراي نگهبان بار ديگر به شورا 

ارسال شد.

دامداران اجازه افزايش قيمت 
شير خام را ندارند

سرپرست معاونت بازرگاني داخلي وزارت 
ستاد  کارگروه  تصميم  براساس  گفت:  صمت 
تنظيم بازار، از ديروز کره داخلي 100 گرمي 
عرضه  بازار  در  تومان  هزار   8 مصوب  نرخ  با 

مي شود.
مصوبات  خصوص  در  کلامي  محمدرضا 
ستاد تنظيم بازار در خصوص عرضه کره اظهار 
کرد: ستاد تنظيم بازار نرخ عرضه هر کيلوگرم 
کره داخلي را 80 هزار تومان مصوب کرد که 
در بسته بندي 100 گرمي حدود 8000 تومان 
توسط  بندي ها  بسته  و در ساير  بود  خواهد 

سازمان حمايت محاسبه خواهد شد.
وي با بيان اينکه اين تصميم با توجه به 
ارز  به  تومان  از 4200  کره  واردات  ارز  تغيير 
نيما در سال گذشته و اتمام موجودي کره با 
ارز 4200 توماني در کشور گرفته شده است، 
گفت: کشور مي تواند اين محصول را با اتکاي 
داخل مشروط بر افزايش مقادير توليد توسط 

وزارت جهاد کشاورزي توليد کند.
کلامي همچنين با بيان اينکه وزارت جهاد 
کشاورزي مکلف شد در راستاي افزايش تقاضاي 
ناشي از خوداتکايي و مصرف کره داخلي مقادير 
توليد شير را نيز افزايش دهد، تصريح کرد: اثر 
کنجاله نيز بر قيمت شير محاسبه مي شود که 
و  دامداران  و  رعايت شود  ها  قيمت  اين  بايد 
فعالان اين عرصه اجازه افزايش قيمت شيرخام 

را ندارند.
در روزهاي اخير قيمت کره نزديک به 
دو برابر شده و گزارش ها حاکي از آن است 
که قيمت کره 100گرمي از 4500 تومان به 
گفته  طبق  که  رسيده  تومان   8000 حدود 
فرآورده  صنايع  انجمن  مديره  هيات  عضو 
هاي لبني،  ستاد تنظيم بازار اين قيمت را 
تاييد کرده است. علت اين افزايش قيمت نيز 
تغيير گروه ارزي اين کالا از دولتي به نيمايي 
از سال گذشته عنوان شده که حالا با توجه 
بازار  در  را  خود  تاثير  قبلي  ذخاير  اتمام  به 
قيمت  افزايش  اين  است. در پي  داده  نشان 
ممنوع  از  بازار  تنظيم  ستاد  پيش  روز  دو 
کرد  اعلام  و  داد  خبر  خامه  صادرات  شدن 
که سازمان توسعه تجارت مکلف شده براي 

صادرات شيرخشک عوارض تعيين کند.

اخبار اخبار

اقتصاد و دارايي گفت:  محمدعلي دهقان دهنوي، معاون وزير 
آينده اقتصاد ما با بازار سرمايه گره خورده است و با ابزار اوراق تبعي 
بازار  نوسانات  نگران  نبايد  سهامداران  بازارگرداني  و  خزانه  اوراق  و 

سرمايه باشند.
محمدعلي دهقان دهنوي، معاون وزير اقتصاد و دارايي گفت: در 
کشور ما بار اصلي تأمين مالي بر دوش بانک ها بوده است، اما اکنون 
مالي  تأمين کننده  به عنوان  را  سرمايه  بازار  که  کرده ايم  انتخاب  ما 

اقتصاد کشور حمايت کنيم و توسعه دهيم.
معاون وزير اقتصاد ضمن بيان اينکه نوسانات ذات بازار سرمايه 
است و در همه جاي دنيا بورس با افت و خيزهايي روبه روست، به 
اقدامات حمايتي از بازار سرمايه و سهامداران خرد اشاره کرد و گفت: 
بايد در ابتدا نقدشوندگي براي اين بازار ايجاد کنيم و از رفتارهاي 
بازار را به نحوي اصلاح  هيجاني جلوگيري کنيم و بايد ساختارهاي 

کنيم که سرمايه گذاران خرد کمتر آسيب ببينند.
بازار  به  ورودي  جريان  سال  ابتداي  از  گفت:  دهنوي  دهقان 
بورس  وارد  تومان  ميليارد  از 100هزار  بيش  و  بوده  مثبت  سرمايه 
از 25 درصد  کمتر  متوسط سهام شناورش  ما  بازار  اما  است.  شده 

است و 75 درصد سهام دست سهامداران عمده است.
وي افزود: رفتارهاي هيجاني برخي سهامداران خرد تعادل بازار 
را به هم مي زند و باعث کاهش قيمت ها مي شود و اين موضوع فقط 
آسيب  نيز  عمده  سهامداران  به  بلکه  نمي زند  آسيب  آن ها  خود  به 

سهامداران  سرمايه  بازار  آسيب ديدگي  از  جلوگيري  براي  مي زند. 
رفتارهاي هيجاني شوند  مانع  بازارگرداني  با  دارند که  انگيزه  عمده 

و آرامش را به بازار برگردانند.
در  بلندمدت  نگاه  کرد:  اضافه  دارايي  و  اقتصاد  وزير  معاون 
از  سهام  مستقيم  غير  خريد  و  سهام  درست  انتخاب  و  سهامداري 

طريق شرکت هاي سرمايه گذاري مانع زيان سهامداران مي شود.
دهقان دهنوي افت و خيز بورس را طبيعي دانست و گفت: چرا 
حقوقي ها آرامند؟ چون آن ها بازار و سهام را به خوبي مي شناسند و 

انتخاب کرده اند در اين بازار باشند.
ديروز  3ساعته  و  غيرعلني  جلسه  گفت:  نيز  طغياني  مهدي 
مجلس درباره حمايت از بازار سرمايه بود. بازارگرداني بايد جدي تر 

اتفاق بيفتد تا بازار به تعادل بازگردد، بايد محدوديت هاي بازارگرداني 
بايد  که  است  نوسانات  دامنه  محدوديت ها  از  يکي  کنيم،  کمتر  را 

به شکل پويا درآيد.
اين نماينده مجلس نقش مجلس را نظارتي دانست و ابراز کرد: 
بازار حضور داشته اند  در  و عمومي که  نهادها و شرکت هاي دولتي 
ايفا  بازارگردان  به عنوان  بازار  در  را  خود  تاريخي  نقش  بايد  حالا 
کنند. بورس ديگر بورس سابق نيست و نياز به تحول سخت افزاري 
و نرم افزاري دارد.معاون نظارت بر بورس ها و ناشران سازمان بورس 
و اوراق بهادار نيز در اين برنامه ضمن اشاره به شرايط بازار سرمايه 
و اقدامات سازمان بورس در مسير توسعه اين نهاد اقتصادي سهام 
اين  به  خزانه  سهام  مکانيسم  گفت:  و  داد  قرار  مدنظر  را  خزانه 
بازار  از  را  تا 10 درصد سهمشان  ناشرين مي توانند  شکل است که 
و  کمک  بازار  نقدشوندگي  به  طبيعتاً  کار  اين  که  کنند  جمع آوري 

نگراني سهامداران خرد را مرتفع مي کند.
اضافه کرد: دستورالعمل سهام  ابراهيمي سروعليا  محمدحسن 
يا سه شرکت  دو  هفته  و همين  ابلاغ شده  ناشرين  کليه  به  خزانه 
سهام خزانه شان را عملياتي مي کنند و فرصت 2ساله به آن ها داده 

شده است تا دوباره سهمشان را به بازار عرضه کنند.
وي گفت: اوراق فروش تبعي و سهام خزانه و بازارگرداني ابزاري 
بازار کمک و نگراني سهامداران خرد را  هستند که به نقدشوندگي 

برطرف مي کند.

در شرايطي بودجه 1399 با تمام کسري ها بر ماليات و به طور 
ويژه تامين مالي از بازار سرمايه تکيه داشت که شواهد از اين حکايت 
دارد در بودجه سال آينده نيز اين دو محل درآمدي جايگاه خاص 

خود را خواهند داشت، البته با تمرکز بيشتر بر ماليات.
بررسي و تدوين مقدمات بودجه سال 1400 از تير ماه آغاز شد 
و در دستور کار سازمان برنامه و بودجه قرار گرفت تا با بررسي ابعاد 
مختلف و شرايط خاصي که در سال آينده پيشروي دولت قرار دارد 
بتوانند در زمان  با لايحه بودجه رسيده و  به جمع بندي در رابطه 

قانوني نيمه آذر در اختيار مجلس قرار دهند.
به هر صورت اين آخرين بودجه دولت روحاني است که اولين 
آن در سال 1393 تدوين شده و تا کنون با تحولات بسيار زيادي از 
لحاظ وضعيت اقتصادي و سياسي همراه بوده است؛ به طوري که طي 
اين سال ها منابع درآمدي دولت به تدريج با رويکرد متفاوتي مواجه 
شده و با توجه به کاهش درآمدهاي نفتي کم کم از اين محل خارج و 
به سمت منابع جديدي پيش رفته است که اکنون جاي خالي نفت با 
درآمدهاي ناشي از فروش اوراق يا سهام در بازار سرمايه و همچنين 

ماليات پر مي شود.
شمايل  با  رابطه  در  بودجه  و  برنامه  سازمان  تاکنون  آنچه  اما 
بودجه سال 1400 طي جلسات بودجه اي خود اعلام کرده،  حاکي از 
آن است که بر پايه سياست هاي مالي انبساطي براي رکود و انقباضي 

و انقباضي براي بخش هاي منجر به تورم تدوين خواهد شد.
گفته   - بودجه  و  برنامه  سازمان  رئيس   - نوبخت  که  آنطور 
و  کار  نيروي  از  تا  دارد  قرار  کار  دستور  در  انبساطي  سياست هاي 
تا حدودي  اشتغال  و مسئله  استفاده کرده  ماشين آلات  و  ظرفيت 
استفاده  انقباضي  پولي  سياست هاي  از  طرفي  از  و  شود  برطرف 

مي شود تا در مسير مهار تورم حرکت کند.

اما براي تامين منابع با توجه به اين که نفت نمي تواند جايگاه 
قابل توجهي در درآمدهاي دولت داشته باشد حرکت به سمت تامين 
و  تعهدات  که  طوري  به  است؛  بودجه  در  مطمئن  و  پايدار  منابع 

بدهي هايي هم براي دولت هاي بعدي ايجاد نکند.
به گفته نوبخت، دو پيشنهاد در اين رابطه مطرح است که اولي 
و  دارايي ها  مالياتي و مولدسازي  از محل درآمدهاي  افزايش درآمدها 
ديگري مديريت هزينه ها از طريق بودجه ريزي مبتني بر عملکرد است.

است که دولت  اين  اشاره شد،  ماليات  با  رابطه  در  آنچه  البته 
تمرکز ويژه اي روي سياست هاي مالياتي خواهد داشت و چهار تا پنج 
به  که  مالياتي  ولي  داده  کاهش  را  توليدکنندگان  بر  ماليات  درصد 

مصرف کننده منتهي مي شود افزايش پيدا خواهد کرد.
اين در حالي است که در سال جاري دولت حدود 200 هزار 
ميليارد تومان درآمدهاي مالياتي پيش بيني کرده بود که تحقق آن 
در چند ماه گذشته تا حدودي براي دولت رضايت بخش بوده است.

اما بورس...
ولي شايد موضوع مورد توجه به جايگاه بورس در سال آينده 
به سمت  به طور خاص  دولت  جاري  در سال  هر حال  به  برگردد. 
بورس حرکت کرد و پايه بخش عمده اي از درآمدهاي خود را در اين 
بازار مالي قرار داد؛ به نحوي که از منابع 571 هزار ميليارد توماني 
بودجه سال جاري حداقل 174 هزار ميليارد تومان اوراق مالي است 
که از محل انتشار اوراق و فروش سهام شرکت هاي دولتي بايد ايجاد 
شود. بر اين اساس سهام بسياري از شرکت ها را براي عرضه در بورس 

اعلام و تاکنون تعداد زيادي عرضه شده است.
در کنار آن حداقل 50 هزار ميليارد تومان هم از فروش اموال 
و دارايي هاي دولت و مولدسازي آن بايد ايجاد مي شد که به نوعي 
مي توانست در بورس عرضه و تامين شود. از سوي ديگر دولت براي 

بانک  کانال  از  بدهي  اوراق  انتشار  به  دست  بودجه  کسري  جبراي 
اين محل  از  تومان  ميليارد  هزار  تاکنون حدود 60  که  زد  مرکزي 

درآمد کسب درآمد کرده است.
نگاه  نيز  آينده  سال  براي  که  دارد  حکايت  اين  از  ها  واکنش 
سازمان برنامه و بودجه همچنان به بازار سرمايه است. البته سياست 
گذاري بودجه در اين مورد چندان مشخص نيست، ولي ظاهرا عرضه 
سهام شرکت هاي دولتي ادامه خواهد داشت.  نوبخت در رابطه با 
نقش بورس در تامين منابع بودجه سال آينده از محل اين بازار ضمن 
تاکيد بر تامين درآمدهاي پايدار،  از محل هاي مطمئن که بخشي از 
آن درآمدهاي مالياتي است با اشاره به واگذاري سرمايه هاي مالي که 
يکي از آنها سهام دولت در بورس است، گفته که از اين طريق مي 
توانيم خون جديدي را در بورس تزريق کرده و سهام مناسب را به 

وقت مناسب جهت بازارگرداني وارد کنيم.
در  که  است  دولتي  سهامي  است سهام  معتقد  وي همچنين 
اجراي  راستاي  در  و  باشد  بسياريذداشته  خواهان  تواند  مي  بورس 
سياست هاي اصل 44 قانون اساسي و سياست هاي اقتصاد مقاومتي 

در بورس متناسب با نيازهاي اين بازار عرضه شود.
ظاهرا دولت تصميم دارد از منابع بورسي خودرکه نوبخت گفته 
منابع قابل توجهي را در اختيار دولت قرار مي دهد در بخش عمراني 

استفاده کند.
به هر صورت تمرکز تامين منابع بودجه دولت در سال جاري 
به طور خاص بر بازار سرمايه بود که در نهايت با حواشي و اختلاف 
نظرهايي همراه بود و در مواردي مورد نقد کارشناسان قرار داشت، اما 
اکنون دولت مي گويد که تمرکز سال بعد بر ماليات است که مجموع 
اين سياست ها به زودي در لايحه بودجه 1400 که بين دولت فعلي 

و دولت بعدي تقسيم مي شود، مشخص خواهد شد.

مجلس  محاسبات  و  بودجه  برنامه،  کميسيون  رييس  نايب 
تامين  طرح  مالي  منابع  تامين  نحوه  بررسي  در  اسلامي  شوراي 

کالاهاي اساسي در جلسه ديروز کميسيون خبر داد.
»محمد خدابخشي« در تشريح جلسه ديروز دوشنبه کميسيون 
برنامه، بودجه و محاسبات در گفت و گو با خبرنگار ايرنا اظهار داشت: 
سيدحميد  حضور  با  ديروز  جلسه  در  اساسي  کالاهاي  تامين  طرح 
پورمحمدي معاون امور اقتصادي سازمان برنامه و بودجه و مسئولان 

مرکز پژوهش هاي مجلس شوراي اسلامي بررسي شد.
نايب رييس کميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس افزود: 
با توجه به بار مالي اين طرح و به منظور اطمينان از تاييد مصوبه 
بايد نظر موافق دولت را درباره طرح  نهايي توسط شوراي نگهبان، 
تامين کالاهاي اساسي کسب کنيم و براين اساس تاکنون جلساتي را 

با مسئولان دولتي برگزار کرده ايم.
و  برنامه  کميسيون  پيشنهادات  کرد:  خاطرنشان  خدابخشي 
و  برنامه  به سازمان  قبلا  اين طرح  مالي  تامين  نحوه  درباره  بودجه 

بودجه ارائه شده و قرار بود، آنها نظرات خود را به ما اعلام کنند.
تامين منابع  برنامه و بودجه براي  وي گفت: پيشنهاد سازمان 
)و(  بند  ظرفيت  از  استفاده  اساسي  کالاهاي  تامين  طرح  درآمدي 
اين  موجب  به  که  بود  کشور   99 سال  بودجه  قانون   )2( تبصره 
صندوق هاي  به  دولت  دارايي هاي  از  تومان  ميليارد  هزار   50 بند، 
 18 و  اجتماعي  تامين  براي  تومان  ميليارد  هزار   32 بازنشستگي، 
هزار ميليارد تومان براي صندوق بازنشستگي کشوري اختصاص دارد 
که سازمان به طور خاص پيشنهاد داد تا سقف اين 50 هزار ميليارد 
تومان به 60 هزار ميليارد تومان افزايش پيدا کرده تا بخش عمده 

منابع اين طرح تامين شود.
کاهش 36 ميليوني جامعه هدف براي دريافت کالاي اساسي

برنامه و بودجه  خدابخشي عنوان کرد: پيشنهاد ديگر سازمان 
درباره تعيين جامعه هدف براي ارائه کالاهاي اساسي بود، در طرح 
تامين کالاهاي اساسي جامعه هدف،  7 دهک که شامل 60 ميليون 
نفر مي شود، در نظر گرفته شده اما سازمان اعلام کرد که اين طرح 

بهزيستي،  امداد،  کميته  مانند  نهادهايي  حمايت  تحت  افراد  شامل 
ايثارگري و خانواده هايي که هيچ درآمدي ندارند، شود که حدود 24 

ميليون نفر مي شوند.
وي  با اشاره به بررسي پيشنهادات مطرح شده در خصوص اين 
طرح گفت: پيشنهادات تامين منابع مالي اين طرح داراي يکسري 
ايرادات و مزايايي است، به طور مثال پيشنهاد دولت به نحوي است 
که منابع آن يکبار امکان توزيع دارد ولي ما به دنبال منابع درآمدي 
ادامه  زماني  فواصل  در  طرح  اين  لزوم  در صورت  تا  هستيم  پايدار 

پيدا کند.
بايد  همچنين  کرد:  بيان  مجلس  در  اليگودرز  مردم  نماينده 
درباره  مجلس  پژوهش هاي  مرکز  پيشنهادات  که  شود  بررسي 
تامين منابع درآمدي آثار تورمي در کشور نداشته و قدرت خريد 
براي  ديگري  جلسات  شد،  قرار  بنابراين  ندهد،  کاهش  را  مردم 
بررسي طرح تامين کالاهاي اساسي در کميسيون برنامه و بودجه 

برگزار شود.

روز گذشته سيد مسلم مظهري، رئيس سازمان بازرسي خراسان 
معدني  صنايع  و  معادن  امور  معاونت  سرپرست  همراه  به  جنوبي 
سازمان صمت استان از طرح احداث واحد فرآوري و معدن طلاي 

هيرد بازديد کرد.
به گزارش روابط عمومي شرکت تهيه و توليد مواد معدني ايران، 
بازديد ضمن تقدير  اين  بازرسي خراسان جنوبي در  رئيس سازمان 
و تشکر از اقدامات انجام شده توسط ايمپاسکو در خراسان جنوبي 
به  اين شرکت مثال زدني است و  گفت: نظم ساختاري موجود در 
طور حتم روحيه جهادي مديريت و کارکنان اين مجتمع سبب شده 
اين  در  انتظار  مورد  پيشرفت  به  موجود  و مشکلات  موانع  وجود  با 

پروژه دست پيدا کنيم.
وي ادامه داد: همچنين پيشرفت قابل قبول طرح احداث واحد 
فرآوري طلاي هيرد، نشان دهنده عزم جدي و انگيزه شرکت براي 
در  معدني  مواد  افزوده  ارزش  ايجاد  و  توليدي  هاي  فعاليت  انجام 

استان مي باشد.

مبادي  از طريق  رفع مشکلات پيش روي طرح  براي  مظهري 
قانوني قول مساعد داد و گفت: در مواردي نيز که ابهام قانوني وجود 
دارد، آمادگي داريم از طريق شوراي دستگاه هاي نظارتي مشکلات 
پيش روي پروژه را برطرف کنيم و اين پيگيري ها تا زمان حصول 

نتيجه ادامه خواهد داشت.
وي تأکيد کرد: ما در سازمان بازرسي خراسان جنوبي در زمينه 
به  توانيم  مي  قانوني  هاي  پشتيباني  و  حقوقي  فني،  هاي  مشاوره 
عنوان عضو افتخاري در کنار شرکت تهيه و توليد مواد معدني باشيم.
رئيس سازمان بازرسي خراسان جنوبي در خصوص تأمين آب 
از طريق شوراي دستگاه هاي  اين مشکل  نيز گفت:  کارخانه هيرد 
نظارتي پيگيري و در اين خصوص جلسه اي با حضور دستگاه هاي 

ذي ربط برگزار مي شود.
عليرضا جلاليان؛ مدير مجتمع محدوده هاي اکتشافي خراسان 
جنوبي نيز در اين بازديد گزارشي از ميزان پيشرفت و موانع پيش 
ها  زيرساخت  نبود  حاضر  حال  در  داشت:  اظهار  و  ارائه  طرح  روي 

بخصوص تأمين آب کارخانه هيرد يکي از مهمترين مشکلات پيش 
روي طرح بوده که نياز به حمايت سازمان بازرسي دارد.

طرح  از  بازرسي  سازمان  بازديد  و  حضور  از  تقدير  ضمن  وي 
کمک  انگيزه  و  ميداني  بازديد  داشت:  اظهار  هيرد،  طلاي  فرآوري 
با کمک شما  اميدواريم  دستگاه هاي نظارتي مايه دلگرمي است و 

و ساير دستگاه ها بتوانيم راه اندازي اين پروژه را سرعت ببخشيم.
فرآوري  طرح  احداث  پروژه  مدير  بازديد  اين  در  همچنين 
طلاي هيرد ) شرکت آبادراهان پارس( ضمن ارائه گزارشي از ميزان 
تشريح  را  طرح  اين  روي  پيش  مشکلات  و  موانع  پروژه،  پيشرفت 
قول  موانع  اين  رفع  براي  نيز  استان  بازرسي  سازمان  رئيس  و  کرد 

مساعد داد.
گفتني است؛ در ادامه اين بازديد رئيس سازمان بازرسي استان 
از عمليات اکتشافات تکميلي در تارگت 1 معدن طلاي هيرد بازديد 
و از نحوه مديريت، کارشناسان مجرب و روحيه جهادي کارکنان اين 

مجتمع تقدير و تشکر کرد.

بندرعباس-مدير کل بنادر و دريانوردي هرمزگان با بيان اينکه 
8شناور ناجي و36ايستگاه هميار ناجي کار جستجو و نجات دريايي 
انجام مي دهند، گفت:42مورد عمليات جستجو و نجات دريايي  را 
درهرمزگان انجام شد.مولفه هايي نظير برخورداري از 2200 کيلومتر 
نوار ساحلي، تردد هزاران کشتي کوچک و بزرگ در آبهاي حاکميتي 
مرکز   40 استقرار  همچنين  جزيره،   14 وجود  استان،  بنادر  و 
به  را  استان  نقاط مختلف هرمزگان و…اين  گردشگري دريايي در 
مهمترين استان ساحلي کشور تبديل کرده است.از منظر گستردگي 

آبهاي حاکميتي و حجم عمليات جستجو نجات دريايي اين استان 
نجات دريايي کشور در  و  و مهمترين مرکز جستجو  اولين  تنها  نه 
امر هماهنگي و ارتباط دهي اضطرار شناورهاي ايراني در آبهاي بين 
المللي که در زمره فعاليت ترين مراکز جستجو و نجات منطقه نيز 
قرار دارد.علي رضا محمدي کرجي ران مدير کل بنادر و دريا نوردي 
هرمزگان ضمن تشريح اقدامات صورت گرفته در حوزه جستجو و 
نيمه شهريور  تا  ابتداي سال جاري  از  اظهارداشت:  نجات دريايي 
در  ناجي  فروند   8 توسط  نجات  و  عمليات جستجو  مورد   42 ماه 

سراسر استان به انجام رسيده است.وي افزود: تعداد 36 ايستگاه 
بيش  شده  ياد  مدت  طي  که  دارد  وجود  استان  در  ناجي  هميار 
است. رسيده  ثبت  به  ناجي  همياران  توسط  نيز  عمليات   10 از 

اين مقام مسئول با اشاره به رسالت اداره کل بنادر ودريا نوردي 
مبني  المللي  بين  و  ملي  الزامات  و  ها  کنوانسيون  درچارچوب 
ياد  مدت  در  کرد:  تصريح  دريانوردان  مال  و  جان  از  برصيانت 
آبهاي  در  متردد  هاي  کشتي  به  پزشکي  خدمات  مورد   26 شده 

ارائه شده است. حاکميتي 

معاون وزير اقتصاد و دارايي:

آينده اقتصاد ما با بازار سرمايه گره خورده است

کشش بودجه 1400 به ماليات

چکش کاري طرح تامين کالاي اساسي در کميسيون برنامه و بودجه مجلس

تقدير رئيس سازمان بازرسي خراسان جنوبي از پيشرفت طرح احداث واحد فرآوري طلاي هيرد

انجام 42مورد عمليات جستجو و نجات دريايي در هرمزگان

طبق اعلام اتاق اصناف:

گران فروشي 
کمتر شده، 
احتکار بيشتر

بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوي اتاق اصناف 
ميزان  بيشترين  امسال  نخست  ماهه  پنج  در  ايران 
احتکار مربوط به لاستيک، روغن، برنج و شکر بوده و 
گران فروشي  تخلفات  قبل  سال  مشابه  مدت  به  نسبت 
19 درصد، درج نکردن قيمت 19 درصد، صادر نکردن 
و  کاهش  درصد   18 تقلب  و  درصد   22 صورت حساب 

احتکار چهار درصد افزايش يافته است.
بازرسي ها  کل  تعداد  مي دهد  نشان  اطلاعات  اين 
يک  جاري  سال  ابتدايي  پنج ماهه  در  تهران  صنوف  از 
ميليون و 239 هزار و 307 فقره بود که 59 هزار و 495 
فقره پرونده با برآورد جريمه پيشنهادي به ارزش بيش 
از 878ميليارد و 645 ميليون ريال تشکيل شده است.

همچنين تعداد بازرسي هاي انجام شده در مقايسه با 
مدت مشابه سال گذشته 16 درصد افزايش يافته و تعداد 

پرونده هاي متشکله هفت درصد کاهش داشته است.
بر اين اساس، در پنج ماهه ابتدايي امسال بيش از 61 
هزار فقره شکايت توسط واحدهاي بازرسي اصناف دريافت 
تخلف  مدت،  اين  در  که  مي دهد  نشان  آمارها  و  شده 
گران فروشي نسبت به مدت مشابه سال گذشته 19 درصد، 
درج نکردن قيمت 19 درصد، صادر نکردن صورت حساب 
22 درصد و تقلب 18 درصد کاهش و احتکار چهار درصد 
افزايش يافته است.در اين ميان بعد از ايجاد شوراي تشديد 
انبارها و  مراکز  بر  بازرسي و نظارت در راستاي نظارت 
 700 و  هزار   11 اصناف  بازرسان  کالا،  عمده  نگهداري 

گشت مشترک با بازرسان سازمان حمايت، سازمان صمت، 
سازمان تعزيرات حکومتي و دادستاني انجام داده اند که در 
بالغ بر 20  احتکار  گزارش  مورد  بازرسي، 33  اين  نتيجه 
ميليارد ريال ثبت شده و بيشترين ميزان احتکار مربوط 
بر  بوده اند.همچنين  شکر  و  برنج  روغن،  لاستيک،  به 
حمايت  سازمان  سوي  از  شده  منتشر  اطلاعات  اساس 
امسال،  توليدکنندگان در پنج ماهه  مصرف کنندگان و 
بيش از 58 هزار مورد بازرسي در قالب گشت مشترک 
در  اقتصادي  فعالان  عملکرد  بر  نظارت  و  کنترل  براي 
و  هزار  تنظيم 24  به  منجر  انجام شده که  بازار  سطح 
856 فقره پرونده تخلف جمعاً به ارزش بالغ بر 5.432 

ميليون ريال شده است.


